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Abstract (en)
The deflection angles (aN,aZ) at the diffuser inlet, both at the hub and at the cylinder of the turbine, are set solely so as to give an even pressure
gradient over the passage height at the outlet from the last row of blades (7A). Flow-guiding ribs are provided inside the retardation zone of the
diffuser, so as to suppress turbulence, and the diffuser is divided by a guide plate. The diffuser has an axial inlet and a radial outlet, and is divided
between them by the plate (60), which curves radially in the outwards direction, into inner and outer passages (50,51). In the outer passage, flow
through the ribs takes place in the radial direction, and in the inner one in the diagonal direction. To avoid interference with the last row of blades, in
the inner passage the ratio of the distance of the ribs (a) from the blade outlet to the rib pitch can be 0.5:1. <IMAGE>

Abstract (de)
Bei einem Diffusor für eine axial durchströmte Dampfturbine mit axial/radialem Diffusor sind die Knickwinkel (αN, αZ) des Diffusoreintritts sowohl
an der Nabe als auch am Zylinder der Turbomaschine ausschliesslich zwecks Vergleichmässigung des Totaldruckprofils über der Kanalhöhe
am Austritt der letzten Schaufelreihe (7A) festgelegt. Der Diffusor ist vom Eintritt bis zum Austritt mittels eines radial nach aussen gekrümmten
Leitbleches (60) in einen inneren (50) und einen äusseren (51) Kanal unterteilt. Innerhalb der Verzögerungszone des Diffusors sind im äusseren
Kanal (51) radial durchströmte Strömungsrippen (70) und im inneren Kanal (50) diagonal durchströmte Strömungsrippen (71) angeordnet sind. Sie
sind Mittel zur Drallwegnahme der drallbehafteten Strömung. <IMAGE>
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